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Werken aan de landbouwwegen 
De gemeente plant werken aan  volgende buurtwegen : 

- B4 op verschillende locaties in Everberg 
- B2 en B8 tussen het waterstation in Meerbeek en de Holle straat 
- B23 en B1 tussen Haaggatstraat en de Kerselarenstraat in Erps-Kwerps 

 
De bestaande bedding van deze wegen zou worden uitgegraven en vervangen door een ondergrond 
in steenslag met een toplaag in porfiersteentjes.  De gemeente hoopt op deze wijze meer 
waterinfiltratie te bekomen. 
Vanuit de landbouwsector wordt de bezorgdheid geformuleerd of het niet beter is om op de laagste 
punten een betonnen bedding te voorzien. 
Op deze punten stroomt het water immers de velden in.  Het water zal op deze punten de steentjes 
mee het veld in spoelen waardoor onze velden verontreinigd worden. 
Een betonnen bedding op deze laagse punten is bovendien een éénmalige ingreep die geen verder 
onderhoud vergt. 
Beton blijkt echter niet voorzien te zijn door de gemeente. 
 
Er wordt opgemerkt dat de kruising tussen buurtweg 4 en de Tervuursesteenweg een zeer gevaarlijk 
punt is in Everberg.  Men zou misschien beter een spiegel op deze locatie voorzien. 
 
Op de bovenvermelde wegen worden momenteel geen tractorsluizen voorzien.  Moest dit in de 

toekomst wijzigen dan vraagt de landbouwraad om hier eerst in geconsulteerd te worden.  De 

landbouwsector immers staat zeer weigerachtig tegen het plaatsen van een dergelijke sluis omdat 

deze  ook een obstakel zijn voor onze machines en vrachtwagens, die in de velden moeten zijn.  

Bovendien rijden ongewenste bezoekers meestal op het veld om zo de sluis te ontwijken. 

Het plaatsen van flexibele paaltjes lijkt een beter en goedkoper alternatief. 

 

Kruispunt B4 met de Boeyendaalstraat 

Op dit kruispunt is beton in twee stroken aangelegd.  Tussen deze beton verdwijnt echter de bedding 

waardoor onze machines dwars over de scherpe rand van de beton moeten rijden.  Een gevaarlijke 

situatie die bovendien veel slijtage veroorzaakt.  Er wordt gevraagd om op dit kruispunt tussen de 

beton een blijvende verharding aan te brengen.  De sector benadrukt het belang van dit kruispunt nu 

het landbouwverkeer niet meer langs de Decosterstraat mag rijden.  Er wordt dan ook verzocht om 

dit kruispunt ruimer te maken zodat een doortocht met grote machines mogelijk blijft na de 

uitvoering van de werken die aquafin hier gepland heeft. 

 

De Brabantse Wouden 



In kader van dit project wenst ANB o.a. bosverbindingen te realiseren in Everberg en Meerbeek.  Hier 

wil men enerzijds langs de E40 een bosverbinding maken en anderzijds tracht men ook een 

verbinding te realiseren tussen lange lo bos (het bos dat zich bevindt tegenover de wijk den tomme) 

en de jeugdgevangenis. 

De impact voor de sector is significant.  Verschillende bedrijven zullen elk een 5 tal hectaren verliezen 

indien dit gerealiseerd wordt.  Sommige van deze bedrijven verloren in de aanloop van dit project 

reeds gronden langs Bertembos.  Rond dit bos kocht ANB al een 40 tal hectaren om te bebossen.  Dit 

gebeurde op dat ogenblik via een agressief aankoopbeleid waarbij onder het mom van algemeen 

belang de eigenaars gecontacteerd werden.  Deze contacten werden door de ANB gelegd buiten het 

weten van de betrokken landbouwers.  Pas na de aankoop werden de betrokken pachters op de 

hoogte gebracht van het feit dat zij op relatief korte tijd hun grond dienen af te staan. 

Volgens de planning van dit project gaat ANB in een eerste periode van 6 jaar trachten deze 

verbindingen te realiseren via overleg.  Lukt dit niet dan liet ANB duidelijk verstaan dat men dit 

nadien zal trachten op een andere wijze te realiseren.  Wat dit laatste exact inhoud is op dit ogenblik 

niet duidelijk voor de betrokken collega’s maar gelet op de werkwijze die ANB in het verleden 

hanteerde voorspelt dit niet veel goed voor de sector.  We stellen ons tevens de vraag hoe je op een 

normale manier nog kan onderhandelen met iemand waarmee je het verleden slechte ervaringen 

hebt gehad en die je ,indien de onderhandelingen niet het resultaat opleveren die zij wensen, na 6 

jaar vermoedelijk terug voor voldongen feiten zal plaatsen. 

De meeste van onze bedrijven in Kortenberg zijn akkerbouwbedrijven.  De rendabiliteit van deze 

ondernemingen wordt voor een groot stuk bepaald door de beschikbaarheid van landbouwgrond.   

Onze sector ervaart echter dat het agrarisch gebied wordt beschouwd als een rest gebied waar 

iedereen naar hartenlust gebruik van maakt.  Natuur en bos wordt door de wetgever maximaal 

beschermd zodat extra grond voor woningen, industrie of openbaar nut bijna uitsluitend wordt 

gerealiseerd op kap van de landbouw.  Sommige organisaties durven bij dergelijke realisaties dan ook 

nog natuurcompensaties eisen waarvan de opbrengst vaak aangewend wordt voor bijkomend bos en 

natuur dat dan weer op landbouwgrond moet gerealiseerd worden.  Deze situatie is voor de 

landbouwsector onhoudbaar aan het worden. 

Industriële landbouw is, in tegenstelling met de rest van Vlaanderen, niet aanwezig in Kortenberg en 

omstreken.  In vergelijking met andere provincies worden er in Brabant veel meer granen en 

koolzaad geteeld.  Teelten met een relatief lage impact op ons leefmilieu maar waarvan het inkomen  

(1.000 euro per hectare) beperkt is.  Dit maakt dat de prijs (10 à 20.000 euro per hectare) van de 

landbouwgrond in onze regio dan ook lager was dan elders in Vlaanderen.  Door het agressief 

aankoopbeleid van ANB, waarbij tot 100.000 euro per hectare geboden werd om landbouwgrond aan 

te kopen, is de grondprijs op korte tijd aanzienlijk gestegen waardoor het voor onze landbouwers 

stilaan onmogelijk wordt om nog grond te kopen. 

Hiernaast wordt de landbouwsector door sommige organisaties constant onder vuur genomen.  Het 

lijkt soms of wij verantwoordelijk geacht worden voor al wat in Vlaanderen misloopt.  De sector 

wordt bovendien aanhoudend geconfronteerd met bijkomende beperkingen en nieuwe regelgeving 

van alle aard die vaak moeilijk inpasbaar zijn op onze  bedrijven.  Al deze zaken gecombineerd met 

het feit dat onze bedrijvigheid (en inkomen) dan ook nog eens volledig afhankelijk is van het weer en 

het klimaat, maakt dat onze landbouwers constant onder druk staan.   



Een druk die ook ervaren wordt door onze kinderen.   Sommigen van hen koesteren ook het idee om 

landbouwer te worden maar twijfelen en vragen zich af of er in Vlaanderen nog wel voldoende 

ruimte (grond) zal overblijven om te boeren. 

Het is dan ook in de eerste plaats vanuit deze bekommernis dat de landbouwraad weigerachtig staat 

tegenover een deelname van de gemeente Kortenberg aan het project van de Brabantse Wouden. 

 

 

 

 


